
 

 

Zápis z porady Výkonného výboru AKVŠ konané dne 1. 7. 2020 

Přítomni: M. Bočková, L. Hrdličková, J. Jirát, J. Kříž, H. Landová, P. Rygelová, R. Římanová, 
H.  Sedláčková, V. Šubrta 

Omluveni: -- 

Hosté: K. Paulová 

1. Aktuality z důležitých jednání 

• Díla nedostupná na trhu 
o H. Landová a R. Římanová se za AKVŠ účastnily jednání s NK ohledně zpřístupnění 

děl nedostupných na trhu a informovaly VV o aktuálním stavu 
o aktuální stav: některé školy obdržely návrh smlouvy na zpřístupnění děl do r. 2007; 

smlouva obsahuje pouze online přístup a neřeší terminálový přístup (původní návrh 
příliš komplikovaný a nesrozumitelný), který se bude řešit později pravděpodobně 
dodatkem 

o na DNNT novější než 2007 bude pravděpodobně třeba smlouva mezi kolektivními 
správci a VŠ, které budou tato díla zpřístupňovat ve svých systémech; kolektivní 
správci mohou zadat parametry požadované od systému 

• Předsednictvo RVŠ: V. Šubrta informoval o jednání předsednictva Rady vysokých škol, které 
proběhlo 18. 6. 2020 

o byla diskutována především opatření spojená s koronavirem, tj. problematika 
integrace distančního vzdělávání do standardů NAU, nastavení profesních studijních 
programů a problémy ohledně vízových povinností zahraničních studentů 

o zástupci studentské komory RVŠ řešila problematiku elektronických voleb do AS  
a otázky fungování AS v online režimu 

o byla diskutována také problematika přípravy rozpočtu na rok 2021 s ohledem na 
nouzový stav; JUDr. Valová představila upravený harmonogram přípravy rozpočtu  
a návrh dílčích úprav financování pro rok 2021; předseda RVŠ bude s předsedou ČKR 
jednat o přípravě materiálu týkajícího se současných a očekávaných negativních 
finančních dopadů koronavirové krize v segmentu vysokých škol 

• H. Landová informovala o zasedání Garanční rady NK 
• H. Landová informovala o připravovaném jednání s náměstkem pro řízení sekce vysokého 

školství, vědy a výzkumu P. Dolečkem 13. 7. 2020 a vyzvala VV k návrhu témat 
• H. Landová informovala o jednání knihovnické asociace Deutscher Bibliotheksverband  

s českými profesními spolky SKIP, SDRUK, AKVŠ: DBV má ČR jako partnerskou zemi pro rok 
2022 

• H. Landová informovala o snaze SKIP obnovit činnost Klubu vysokoškolských knihovníků a 
jednání zástupců KVŠK SKIP s AKVŠ, byla diskutována předpokládaná role jednotlivých 
subjektů v oblasti VŠ knihoven 

• H. Landová informovala o předání připomínek k dotazníku "Digitalizace ve VŠ knihovnách“  
T. Foltýnovi 

• H. Landová informovala, že byla požádána o příspěvek na setkání CovidCon, které proběhne 
8. 9. v MKP, tématem příspěvku budou zkušenosti VŠ knihoven z období nouzového stavu 



2. Příprava konference Bibliotheca Academica 2020 

• M. Bočková informovala o aktuálním stavu programu konference 
• V. Šubrta informoval dosavadních jednáních s potenciálními sponzory a plánu oslovení 

dalších firem 

3. Zprávy z pracovních skupin 

• Pracovní skupina EIZ 
o 12. 10. proběhne na MU úvodní schůzka zájemců o členství v pracovní skupině EIZ, 

připravuje OAI 
• IOA: aktuality (P. Rygelová) 

o 16. 6. proběhla koordinační schůzka zástupců NTK/CzechELib, Iniciativy OA AKVŠ, 
Knihovny AV ČR, CESNETu, projektu OpenAIRE s cílem najít společná témata a řešení 
open access a open science (OA/OS), aby OA/OS bylo řešeno efektivně v rámci ČR  
a v souladu s mezinárodními iniciativami; další schůzka je plánovaná na září  
v Ostravě 

o IOA připravila dotazníkové šetření “Postoj autorů k open access publikování”, pro 
knihovny členských institucí AKVŠ ČR a knihovny ústavů AV ČR, cílem je zjistit 
zkušenosti autorů s OA publikováním; přihlášky pro knihovny do 31. 7. 2020, 
spuštění dotazníku od 17. 8. do 9. 10. 2020, kontaktní osoba P. Foltýnová 

o uvažované téma pro seminář 2021: bibliometrie, přednášejícího na datovou 
analytiku (pokročilá práce v Excelu, s datovým nástrojem, případová studie), jak si 
datovou analytiku osahat, případová studie na sběru APC; jak se u nás zabýváme 
interním hodnocením, vědeckého výstupu, podpora pro výzkumná data, řízení 
výzkumných dat; vzhledem k rozsahu tématu zvažují dvoudenní seminář;  
M. Bočková v té souvislosti navrhuje vznik pracovní skupiny Bibliometrie 

• IVIG: aktuality (K. Paulová) 
o Národní seminář informačního vzdělávání proběhl pouze 10. 3., vzhledem k situaci 

ohledně COVID-19 byl program na 11. 3. zrušen; blok IVIG proběhl 
o neproběhlo původně plánované online setkání IVIG, přesunuje se na podzim 
o IVIG připravuje na podzim workshop o hospitacích ve výuce, seminář o online výuce 

a neformální setkání/workshop pro členy IVIG o escape room 
• CEL: aktuality z odborné rady 

o k DPH u EIZ chybí metodika, CEL shromáždil názory členů odborné rady k zařazení 
jednotlivých EIZ do jednotlivých sazeb DPH 

4. Organizační záležitosti VV AKVŠ 

• V. Šubrta seznámil VV s aktuálním stavem hospodaření AKVŠ 
• V. Šubrta shrnul stav DPP 
• VV AKVŠ prodiskutoval problematiku plateb lektorům 
• příprava výjezdního jednání VV AKVŠ v září 

5. Termíny 

V průběhu léta H. Landová svolá operativně online jednání VV AKVŠ (krátký letní update) 

Výjezdní jednání proběhne 10. a 11. 9. 2020 v Roudné 

 

Zapsal: V. Šubrta 

Schválila: H. Landová 


